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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igényl ő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi OVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l
szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Dr.
Trócsányi László igazságügyi miniszterhez

„Mikor rendeződik végre a svájci „alvószámlák” ügye? ”

címmel, 'amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt másfél évtized kormányainak közös mulasztása és felel őssége, hogy még mindi g
nem rendeződött a svájci pénzintézetekben nyitott, a II . világháborút követően pénzmozgást
nem mutató alvószámlák ügye, és a jogos örökösök még mindig nem jutottak hozzá az őket
megillető összegekhez .

A „Rendezni fogják a svájci „alvószámlák” ügyét?” című, K/2492. számon benyújtott
kérdésemre adott írásbeli válaszában Miniszter Úr az alábbiakról tájékoztatott :

„Az elmúlt években számos szakmai és tárcaközi egyeztetés zajlott le annak érdekében, hog y

végleges, megfelelő és teljes körű megoldást találjunk. Ahhoz, hogy a svájci alvószámlák
ügyét végérvényesen és a lehető legátfogóbban rendezni tudjuk, a legjobb megoldás t
szükséges megtalálni. A rendelkezésre álló adatok, ismert tények és körülmények alapján
ugyanakkor a megnyugtató megoldás további részletes és körültekintő vizsgálatokat igényel.
Jelenleg, is több tárcaközi szakmai egyeztetés folyik az ügy rendezése érdekében . ”

Ezen írásbeli válaszára figyelemmel K/2861 . számon újabb kérdést nyújtottam be, amiben a
hivatkozott egyeztetések és vizsgálatok részleteiről, valamint a svájci .,,alvószámlák" ügyének
megnyugtató rendezésének várható időpontjáról kértem tájékoztatást . Ezen újabb kérdésemre
adott 2015. február 9-én kelt válaszában Miniszter Úr csupán meger ősítette a tárcaközi
egyeztetések tényét, amelyek célja, hogy az „alvószámlák” ügyében „végleges, megfelel ő és
teljes körű megoldást” találjanak.



Tisztelt Miniszter Úr! 2016 . november 21-én, K/13002. számon újabb írásbeli kérdést tette m
fel az ügy rendezésével kapcsolatban . Ön válaszában a következőkrő l tájékoztatott : „tárcaközi
egyeztetések a Miniszterelnökség, a Nemzetgazdasági Minisztérium, a Nemzeti Fejlesztés i
Minisztérium, a Külgazdasági és Külügyminisztérium és az Igazságügyi Minisztériu m
részvételével zajlottak. Ahogyan azt KépviselőAsszony is kiemeli írásbeli kérdésében a svájci

alvószámlák” rendezése egy másfél évtizedes, kormányzati ciklusokon átívelő folyamat,
megnyugtató válasz és megoldási javaslat azonban a rendelkezésre álló adatok, ismert tények
és körülmények alapján még nem született. Ahogyan azt korábbi válaszomban is
hangsúlyoztam, ahhoz, hogy a svájci alvószámlák ügyét végérvényesen és a lehető
legátfogóbban rendezni tudjuk, a legjobb megoldást szükséges megtalálni . "

Felhívom Miniszter úr figyelmét, hogy az alapvető jogok országgyűlési biztosa, Prof , Dr .
Szabó Máté 2012 . június 15-én kelt jelentésében az alábbi ajánlásokat fogalmazta meg a
Kormány számára :
„1 . ismételten tekintse át, hogy Magyarország milyen intézkedésekkel tudja a jóhiszemű
eljárás követelményének megfelel ően biztosítani az egykori svájci alvószámlákon lévő
325 .000 svájci frank ügyének rendezését ;
2. abban az esetben, ha továbbra is vitatja Magyarország fizetési kötelezettségét az egykor i
számlatulajdonosok, illetve jogutódjaik (örököseik) vonatkozásában, úgy diplomáciai úto n
kezdjen egyeztetést a Svájci Államszövetséggel a svájci érdekek kielégítésér ől szóló 1973 . évi
megállapodásban meghatározott 325 .000 frank és annak törvényes kamatai jogi sorsáról . ”

Ezért kérdezem Miniszter Urat, hogy a korábbi válaszában hivatkozott „legjobb megoldást ”
sikerült-e megtalálni? Az eddigi tárgyalások és eljárás során figyelembe vették-e az alapvet ő
jogok országgyűlési biztosának ajánlását? Folytattak-e az ügyben tárgyalásokat a Svájc i
Államszövetséggel? Meddig kell még várni az ígért végleges, megfelel ő és teljes körű
megoldásra?

Budapest, 2017 . május 2 .

Demeter Márta
országgyűlési képviselő
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